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BRMG.0012.80.2023 

 

PROTOKÓŁ NR 56 - 1/2024 

z posiedzenia 

Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

Rady Miasta Gdańska, 

które odbyło się 8 stycznia 2024 r. 

 

Komisja rozpoczęła posiedzenie o 16:00, zakończyła o godzinie 17:00 

 

Obecność: 

W posiedzeniu uczestniczyło 5 członków Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji wg listy 

obecności, która stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Lista obecności pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu Komisji stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Przewodniczący komisji Andrzej Skiba otworzył posiedzenie, powitał zebranych  

i stwierdził quorum. Poinformował, że projekt porządku został wysłany do radnych drogą 

elektroniczną – Porządek Obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu. Przewodniczący 

zaproponował zmiany w porządku obrad tj. zdjęcie pkt 2 i dodanie podpunktu  

w sprawie przegłosowania protokołu z 21 sierpnia 2023 roku.  

1. Rozpatrzenie skargi Pani XY na Prezydenta Miasta Gdańska.  

2. Rozpatrzenie skargi na dyrektora Pałacu Młodzieży.  

3. Rozpatrzenie skargi na Prezydenta Miasta Gdańska. 

4. Rozpatrzenie petycji Pana XY w sprawie zarządzenia referendum. 

5. Rozpatrzenie petycji Pana XY w sprawie nadania nazw nienazwanym ciekom 

wodnym w Gdańsku. 

6. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji  

z dnia 27 listopada 2023 roku. 

7. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji w 2023 

roku. 

8. Przyjęcie planu pracy Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji na 2024 rok. 

9. Wolne wnioski, sprawy bieżące, korespondencja. 

 

Porządek posiedzenia poddano pod głosowanie. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja –  5 głosami „za” - przyjęła proponowany porządek. 
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PUNKT 1 

 

Rozpatrzenie skargi Pani XY na Prezydenta Miasta Gdańska.  

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Poinformował, że radni otrzymali dokumenty drogą elektroniczną oraz się z nimi 

zapoznali.  

 

Grzegorz Jakubowski – radca prawny Biura Rady Miasta Gdańska 

Zreferował skargę zgodnie z jej treścią. 

 

Mirella Doszczak – kierownik Referatu Lokalowego Wydziału Gospodarki 

Komunalnej 

Od czasu złożenia skargi rozmawiano z Panią Skarżącą kilkakrotnie i Pani wie na czym 

polega problem. Przybliżyła sprawę i powiedziała, że Skarżąca złożyła wniosek 22 marca 

br. Umowa najmu lokalu socjalnego skończyła się w maju i w związku z tym skarżąca  

w maju dostała wezwanie do uzupełnienia tego wniosku przede wszystkim o dokumenty 

dotyczące dochodu. Skarżąca uzupełniła go kompletnie i można było go rozpatrywać. 

Przeprowadzono wywiad środowiskowy oraz inne czynności i wniosek został 

zakwalifikowany na najem komunalny. Skarżąca podtrzymywała we wniosku, że 

interesuje ją lokal socjalny, ponieważ jest w trudnej sytuacji materialnej i zdrowotnej. Nie 

mogli tego zmienić ze względu na dochody. Sprawa została bez rozpatrzenia, ponieważ 

skarżąca nie podpisałaby umowy najmu lokalu komunalnego. We wrześniu postanowiono 

wezwać do ponownej weryfikacji dochodu, żeby sprawdzić czy sytuacja się zmieniła. 

Skarżącą zdenerwowało to pismo i napisała skargę. Ostatecznie w listopadzie sprawa 

została wyjaśniona, wyjaśniono wszystko skarżącej i ta miała zastanowić się nad sprawą. 

Ustalono, że w lutym zmienią się kryteria dochodowe i być może wtedy zakwalifikuje się 

na lokal socjalny. Dodała, że jeśli nie uda się to przyznany zostanie lokal komunalny i XY 

została poinformowana, że może ubiegać się o dodatek mieszkaniowy.  

 

Jan Perucki – członek komisji 

Zapytał o potencjalne spełnienie tego kryterium dochodowego, czy jest to już temat 

pewny czy domniemany. 

 

Mirella Doszczak – kierownik Referatu Lokalowego Wydziału Gospodarki 

Komunalnej 

Odpowiedziała, że domniemany, ponieważ zależy on od przeciętnego wynagrodzenia  

w gospodarce narodowej.  
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Jan Perucki – członek komisji 

Zapytał czy skarżąca jest objęta ochroną Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Gdańsku 

oraz czy jest jakiś plan działań, kiedy XY przewyższy dochody i nie załapie się na kryteria 

dochodowe. 

 

Mirella Doszczak – kierownik Referatu Lokalowego Wydziału Gospodarki 

Komunalnej 

Odpowiedziała, że nie informowali MOPR w Gdańsku o zajęcie się tą rodziną. 

 

Jan Perucki – członek komisji 

Poprosił aby powiadomić MOPR, że XY powinna być objęta pomocą. Dodał, że jego 

zdaniem skarga powinna zostać uznana za bezzasadną. 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Zaproponował rozstrzygnięcie, w którym Rada Miasta Gdańska uznaje za bezzasadną 

skargę na Prezydenta Miasta Gdańska z uwagi na brak nieprawidłowości  

w realizowaniu procedury najmu lokalu zasobu gminnego. 

 

Więcej głosów nie było.  

 

Przystąpiono do głosowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

5 głosami „za” Komisja ds. Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Gdańska uznała, że  

Rada Miasta Gdańska uznaje za bezzasadną skargę na Prezydenta Miasta Gdańska  

z uwagi na brak nieprawidłowości w realizowaniu procedury najmu lokalu zasobu 

gminnego. 

 

PUNKT 2 

 

Rozpatrzenie skargi Pani XY na dyrektora Pałacu Młodzieży.  

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Poinformował, że radni otrzymali dokumenty drogą elektroniczną i się z nimi zapoznali. 

Poprosił Mecenasa o kilka słów dotyczących charakteru pisma.  

 

Grzegorz Jakubowski – radca prawny Biura Rady Miasta Gdańska 

Zreferował skargę zgodnie z jej treścią. 
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Renata Topór – Wydział Edukacji  

Wstępna skarga została złożona ustnie i sporządzono protokół. XY otrzymał informację, 

że to naruszenie ma charakter naruszenia z zakresu prawa pracy i w związku z tym organ 

prowadzący nie posiada uprawnień do rozstrzygnięcie w tym zakresie. Po konsultacji  

z Panią Mecenas wydział przekazał skargę do Rady Miasta Gdańska. 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Zwrócił uwagę na korespondencję i przeczytał treść pisma do osoby skarżącej. Powiedział, 

że są to sprawy ważne ale w jego odczuciu Rada Miasta Gdańska nie jest organem 

właściwym do rozpatrywania skarg z zakresu prawa pracy i to Sąd Pracy powinien się tym 

zająć.  

 

Grzegorz Jakubowski – radca prawny Biura Rady Miasta Gdańska 

Powiedział, że w dokumentach są skargi dwóch osób. 

 

Kamila Błaszczyk – wiceprzewodnicząca komisji 

Dodała, że w takim wypadku muszą być dwie odrębne uchwały. 

 

Jan Perucki – członek komisji 

Powiedział, że są dwa odrębne pisma i rozstrzygnięcia powinny być dwa tożsame. 

 

Renata Topór – Wydział Edukacji  

Dodała, że sprawa ma podwójne dno. Powiedziała, że wcześniej wpłynęła skarga rodzica 

na XY. 

 

Kamila Błaszczyk – wiceprzewodnicząca komisji 

Proponowała aby rozszerzyć porządek o drygą osobę składającą skargę. 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Złożył wniosek o zmianę porządku obrad i zawnioskował o dopisanie punktu 2a o nazwie 

rozpatrzenie skargi Pana XY na dyrektora Pałacu Młodzieży i modyfikację punktu drugiego 

o dodanie Pani XY. Zmiana ma charakter porządkowy, który wynika z obserwacji w trakcie 

rozpatrzenia sprawy. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

5 głosami „za” Komisja ds. Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Gdańska zmodyfikowała 

porządek obrad poprzez modyfikację punktu 2 oraz dodanie punktu 2a. 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Zaproponował rozstrzygnięcie, w którym Rada Miasta Gdańska pozostawia bez 

rozpoznania skargę Pani XY na dyrektora Pałacu Młodzieży w Gdańsku z uwagi na fakt, że 

Rada Miasta Gdańska nie posiada uprawnień do rozstrzygnięcia sprawy z zakresu prawa 

pracy.   
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Więcej głosów nie było.  

 

Przystąpiono do głosowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

5 głosami „za” Komisja ds. Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Gdańska uznała, że  

Rada Miasta Gdańska pozostawia bez rozpoznania skargę Pani XY na dyrektora Pałacu 

Młodzieży w Gdańsku z uwagi na fakt, że Rada Miasta Gdańska nie posiada uprawnień do 

rozstrzygnięcia sprawy z zakresu prawa pracy.   

 

PUNKT 2a 

 

Rozpatrzenie skargi Pana XY na dyrektora Pałacu Młodzieży.  

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Powiedział, że punkt już radni poznali przy punkcie 2. Sprawa została zreferowana. 

Zaproponował rozstrzygnięcie, w którym Rada Miasta Gdańska pozostawia bez 

rozpoznania skargę Pana XY na dyrektora Pałacu Młodzieży w Gdańsku z uwagi na fakt, że 

Rada Miasta Gdańska nie posiada uprawnień do rozstrzygnięcia sprawy z zakresu prawa 

pracy.   

 

Więcej głosów nie było.  

 

Przystąpiono do głosowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

5 głosami „za” Komisja ds. Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Gdańska uznała, że  

Rada Miasta Gdańska pozostawia bez rozpoznania skargę Pana XY na dyrektora Pałacu 

Młodzieży w Gdańsku z uwagi na fakt, że Rada Miasta Gdańska nie posiada uprawnień do 

rozstrzygnięcia sprawy z zakresu prawa pracy.   

 

 PUNKT 3 

 

Rozpatrzenie skargi na Prezydenta Miasta Gdańska 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Poprosił Mecenasa o kilka słów wprowadzenia. Dodał, że radni otrzymali dokumenty 

drogą elektroniczną i się z nimi zapoznali. 

 

Grzegorz Jakubowski – radca prawny Biura Rady Miasta Gdańska 

Zreferował skargę zgodnie z jej treścią.  
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Emilia Fierka – Wydział Finansowy 

Powiedziała, że w ich korespondencji do XY nigdy nie padało słowo decyzja  

i prawomocna. Dodała, że użyto określenia decyzja ostateczna. Zgodnie z prawem  

o postępowaniu przed sądami administracyjnymi wniesienie skargi nie wstrzymuje aktu 

lub czynności a decyzja ostateczna podlega wykonaniu i mogą procedować swoje 

należności. Wykorzystano działanie informujące i powiadomiono Panią XY jaką posiada 

zaległość po czym zarzucono im, że nękają Panią XY. Poinformowano, że prawo pozwala 

takie czynności wykonywać a następnie zostało wysłane upomnienie. 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Powiedział, że skłaniałby się aby rozstrzygnięcie było, że skarga jest bezzasadna. 

Przewodniczący zaproponował rozstrzygnięcie, w którym Rada Miasta Gdańska uznaje za 

bezzasadną skargę wniesioną w imieniu Pani XY przez Pana XY na Prezydenta Miasta 

Gdańska, ponieważ wniesienie skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego nie 

wstrzymuje wykonania czynności związanej z poborem podatku od nieruchomości.  

 

Więcej głosów nie było.  

 

Przystąpiono do głosowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

5 głosami „za” Komisja ds. Skarg, Wniosków i Petycji uznała, że Rada Miasta Gdańska 

uznaje za bezzasadną skargę wniesioną w imieniu Pani XY przez Pana XY na Prezydenta 

Miasta Gdańska, ponieważ wniesienie skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 

nie wstrzymuje wykonania czynności związanej z poborem podatku od nieruchomości. 

 

PUNKT 4 

 

Rozpatrzenie petycji Pana XY w sprawie zarządzenia referendum 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Poinformował, że radni otrzymali dokumenty i się z nimi zapoznali. Poprosił Mecenasa  

o zreferowanie pisma. 

 

Grzegorz Jakubowski – radca prawny Biura Rady Miasta Gdańska 

Zreferował treść pisma. Powiedział, że pismo jest petycją.  

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Przytoczył treść petycji.  
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Kamila Błaszczyk – wiceprzewodnicząca komisji 

Zaproponowała aby odroczyć rozpatrywanie tej petycji i wystąpić z pytaniami do 

Prezydenta Miasta Gdańska dotyczącymi kosztów przeprowadzenia referendum, czy 

istnieje prawna możliwość aby mieszkańcy tylko części miasta wypowiadali się  

w konsultacjach społecznych oraz czy zmieniły się przepisy i byłaby potrzebna opinia 

Instytutu Pamięci Narodowej.  

 

Łukasz Bejm – członek komisji 

Dodał, że może warto zapytać także o koszt ewentualnej zmiany tablic z ulicą itp.  

 

Jan Perucki – członek komisji 

Powiedział, że w przypadku takich zmian, mówimy też o kosztach społecznych, które 

ciężko jednoznacznie określić. Znajdują się tam różne przedsiębiorstwa i to też dla nich 

duża zmiana co za tym idzie koszt.  

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Poprosił o przygotowanie i wysłanie pisma do Prezydenta Miasta Gdańska z zapytaniem. 

 

Jan Perucki – członek komisji 

Zapytał o charakter tego pisma czy jest to wniosek czy petycja. 

 

Grzegorz Jakubowski – radca prawny Biura Rady Miasta Gdańska 

Odpowiedział, że jest to petycja.  

 

Jan Perucki – członek komisji 

Powiedział, że może komisja nie jest właściwa do rozstrzygania i nie jest pewien czy to 

Rada Miasta powinna takie referendum przeprowadzać.  

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Powiedział, że według niego to jest kompetencja Rady Miasta Gdańska i przychylałby się 

do tego aby wysłać zapytanie do Prezydenta Miasta.  

 

Grzegorz Jakubowski – radca prawny Biura Rady Miasta Gdańska 

Powiedział, że zmiana ulicy jest w gestii Rady Miasta. 

 

Jan Perucki – członek komisji 

Dodał, że składający petycję nie mówi, żeby zmienić ulicę tylko przeprowadzić 

referendum. W jego ocenie adresatem powinien być Prezydent Miasta Gdańska.  
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Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Przełożona została sprawa na kolejne posiedzenie komisji w związku z wystąpieniem do 

Prezydenta Miasta Gdańska z zapytaniem. 

 

PUNKT 5 

 

Rozpatrzenie petycji Pana XY w sprawie nadania nazw nienazwanym ciekom wodnym  

w Gdańsku 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Przypomniał sprawę. Dodał, że komisja otrzymała odpowiedź z Wód Polskich. 

 

Grzegorz Jakubowski – radca prawny Biura Rady Miasta Gdańska 

Zreferował treść petycji. 

 

Łukasz Bejm – członek komisji 

Zauważył, że w treści XY podaje, że skierował do wiadomości petycję również do 

wyszczególnionych Rad Dzielnic. Zaproponował aby wystąpić do tych wskazanych Rad 

Dzielnic z prośbą o ustosunkowanie się do sprawy.  

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Przewodniczący komisji przychylił się do wypowiedzi radnego i poprosił o wysłanie 

zapytania do Rad Dzielnic. 

PUNKT 6 

 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji  

z dnia 27 listopada 2023 roku. 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji ds. 

Skarg, Wniosków i Petycji z dnia 27 listopada 2023 roku. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja 4 głosami „za” przyjęła przedmiotowy protokół bez uwag.  

 

PUNKT 7 

 

Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji w 2023 roku. 
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Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie sprawozdanie z działalności Komisji ds. Skarg, 

Wniosków i Petycji w 2023 roku. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

4 głosami „za”  Komisja przyjęła sprawozdanie za 2022 rok. 

 

PUNKT 7b 

 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji  

z dnia 21 sierpnia 2023 roku. 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji ds. 

Skarg, Wniosków i Petycji z dnia 21 sierpnia 2023 roku. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja 4 głosami „za” przyjęła przedmiotowy protokół bez uwag.  

 

PUNKT 8 

 

Przyjęcie planu pracy Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji na 2024 rok. 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie plan pracy Komisji ds. Skarg, Wniosków  

i Petycji na 2024 rok. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

4 głosami „za”  Komisja przyjęła sprawozdanie za 2022 rok. 

 

PUNKT 9 

 

Wolne wnioski, sprawy bieżące, korespondencja. 

Brak wolnych wniosków, spraw bieżących i korespondencji. 
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Przewodniczący podziękował zebranym i zamknął posiedzenie o godzinie 17:00 

 

 

 

Przewodniczący  

                                                                               Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 

            /-/ Andrzej Skiba 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała: 

Emilia Mikita - Biuro Rady Miasta Gdańska 

* anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z Ustawą z 10.05.2018r. o ochronie danych osobowych: Dz.U. z 2018r. poz.  

1000, 1669,  z 2019 r. poz. 1781. 


